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Hoe is de stand van zaken met het verminderen van PFAS 
lozingen en uitstoot in zowel België als Nederland? 

 

In Vlaanderen zijn voor 27 vergunningen de 
procedures in gang gezet en voor een aantal 
bedrijven afgerond om de voorwaarden voor PFAS 
aan te passen (in de vergunning minder lozingen toe 
te staan). Er loopt een wijziging van de regelgeving 
om maximale lozingsnormen te verlagen. Zie 
hiervoor tevens de voortgangsrapportage van de 
PFAS-coördinatoren.  

Is er sprake van een acceptabele waarde en is er zicht op 
wanneer deze mogelijk behaald wordt in het oostelijk deel van de 
Westerschelde?  

Voor verschillende aspecten zijn er verschillende 
acceptabele waarden: 
- Waardes uit handelingskader PFAS worden 
gebruikt voor omgang met bagger en slib uit de 
Westerschelde. 
- Zwemwateronderzoek heeft laten zien dat de 
waardes in de Westerschelde acceptabel zijn om te 
zwemmen. 
- Op basis van de gezondheidskundige grenswaarde 
wordt afgeraden zelfgevangen vis en garnalen uit de 
Westerschelde te eten. 
 
Daarnaast moet rekening worden gehouden dat 
verschillende PFAS ook verschillende 
eigenschappen hebben. Daarom dat het RIVM in de 
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berekeningen over gezondheidsrisico’s daar ook 
rekening mee houdt.  
 
Het bepalen van de doelstelling op het gebied van 
PFAS voor een schone Westerschelde en daaraan 
gekoppelde reductieafspraken vraagt verdere 
stappen met de betrokken partijen.  

Bij het gebruik van baggerspecie wordt het handelingskader 
PFAS gehanteerd. Ook als baggerspecie landgrond wordt. Hoe is 
het dan met de risico’s bij het gebruik van landgrond, hoe wordt 
daarmee omgegaan?  
 

Voor hergebruik van baggerspecie op land gelden 
dezelfde voorwaarden en waarden voor hergebruik 
van grond die bij bijvoorbeeld bouwprojecten vrij 
komt. Daarin zit geen onderscheid tussen 
baggerspecie en landgrond. Verschil zit wel in de 
toegestane waardes voor hergebruik op land voor 
natuur en landbouw, voor industrie en wonen en 
hergebruik (storten) op waterbodem.  
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